
Că vrem - că nu vrem, copiii
au mare nevoie să
crească, să se dezvolte,

odată cu tehnologia. Este cât se poate
de evident că nu mai putem da timpul
înapoi, că nu mai trăim în acea lume a
bătutului mingii în spatele blocului.
Deocamdată, însă, majoritatea copiilor
îşi petrec timpul pe calculator, pe
telefon sau pe tabletă, cu scopul
divertismentului şi socializării, deci mai
puțin pentru informare şi învăţare.
Psihologul Cristina Angela Tohănean
este de părere că elevii nu ar trebui
îndepărtaţi de tehnologie, ci este
datoria cadrelor didactice şi părinţilor
de a o integra în educaţia lor.
“Gadgeturile fac parte din viaţa unui
copil şi adolescent, sunt componente
de neseparat, iar în acest moment
este foarte greu spre imposibil să-i
mai captezi elevului atenţia cu
mijloacele clasice de învăţare.
Succesul procesului de învăţare
modern constă în a-i capta atenţia cu
un dispozitiv tehnologic cu care el este
familiarizat şi a-l determina pe acesta
să înţeleagă că poate fi folosit şi în
scopuri educative, nu doar în scopuri
de divertisment şi socializare.
Adevărul - dureros poate pentru
generaţiile trecute, dar totuşi un
adevăr de necontestat - este că un
copil nu mai reacţionează cu
entuziasm atunci când vede o carte,
dar entuziasmul reapare instantaneu
atunci când vizionează un filmuleţ pe
YouTube. Nu conţinutul pe care îl
vizionează este problema tinerilor, ci
mijlocul prin care îi este oferită
informaţia. Mulţi profesori au înţeles
foarte bine acest lucru, au integrat
tehnologiile multimedia în procesul lor
didactic şi practic au fost nevoiţi să-şi

adapteze şi conţinutul lecţiei astfel
încât să-şi ţină audienţa atentă şi
interasată pentru 50 de minute”,
explică psihologul Cristina Angela
Tohănean.

ELEVII ÎNVAȚĂ MAI UȘOR ÎN
ONLINE! O echipă de specialişti
români, formată din psihologi,
psihoterapeuţi, informaticieni şi
profesori de matematică, a lansat
Mquest.ro - o platformă inteligentă şi
interactivă, dedicată pentru învăţarea
matematicii de către copiii din clasa a
V-a. Ineditul proiect educaţional
conține filme de animație, care explică
într-un mod intuitiv şi interactiv toate
lecțiile de matematică din anul școlar
2017-2018 și prezintă întrebări şi
explicații personalizate. Filmele de
matematică marca Mquest.ro au fost
folosite în clasă ca material didactic, în
anul școlar precedent, cu rezultate
foarte bune. Peste 100 de profesori le-
au proiectat în primele 10 minute din
lecţie, ca o introducere în subiect,
atragere a atenţiei şi ca o metodă
alternativă de a învăţa. Aceștia au
raportat iniţiatorilor proiectului că
dinamica lecției s-a modificat radical,
elevii nu şi-au mai pierdut interesul
aşa de repede, ba chiar au început să
interacţioneze cu profesorul şi cu
ceilalţi colegi şi să identifice exemple
în care matematica poate fi utilizată în
viaţa de zi cu zi. “În cele 10 minute ale
materialului video, am subsumat
conţinutul unei lecţii de 50 de minute,
iar elevul are foarte bine antrenată
memoria vizuală din primii ani de
şcoală. Datorită acestui lucru, în
următoarele 40 de minute acesta va
cunoaşte deja conţinutul lecţiei şi va fi
încurajat să pună întrebări, să
comenteze și, în acest fel, înțelegerea

este mai profundă, iar învățarea se
produce natural. Acele prime 10
minute sunt vitale pentru buna
desfăşurare a lecţiei, iar datoria
profesorului este de a-l menţine încă
de la început în zona critică a învăţării,
aceasta fiind o graniţă foarte fină între
încântare, frustrare şi plictiseală”,
explică psihologul Cristina Angela
Tohănean, inițiatorul proiectului
Mquest.ro, într-un comunicat. De
asemenea, tot ea adaugă că nu este
suficient ca profesorul să publice o
colecţie de filme, ci elevul trebuie
urmărit, trebuie întrebat, corectat
acolo unde este cazul şi trebuie să i
se ofere întotdeauna o explicaţie
personalizată, nu una standard.  

ÎN ROMÂNIA, CONȚINUTUL
MEDIA PENTRU EDUCAȚIE -
FOARTE RAR Sistemul de educaţie
românesc nu a investit la capitolul
actualizarea materialelor didactice şi
adaptarea acestora pentru noile
media, singurele surse de informaţie
fiind profesorul - care adesea
foloseşte tabla neagră şi creta - şi
manualele vechi, care sunt învechite
şi în dezacord cu programa şcolară şi
cu rigorile evoluţiei. ”(...) Suntem pe
cale să realizăm filme cu istorioare
legate de ceea ce învață copilul la
școală, cu multe exemple practice din
mai multe domenii. Există multe
lucruri care se pot spune într-un mod
plăcut, pentru a consolida materia
școlară și astfel copilul să-și
folosească gadgetul preferat într-un
mod util. Dorim ca, prin intermediul
acestui proiect didactic, să-i
transmitem informația în așa fel încât
copilul să învețe chiar fără să-și dea
seama”, a mai spus psihologul
Cristina Angela Tohănean.
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Veste bună
pentru pasagerii
și vizitatorii Gării

de Nord!
Veste bună pentru pasagerii și vizitatorii

Gării de Nord! CFR SA anunță că, începând
din 11 septembrie, există acces gratuit Wi-Fi,
un serviciu public de calitate, disponibil
permanent, care va permite pasagerilor și
vizitatorilor să navigheze pe internet,
informează CFR, într-un comunicat.
Conectarea la internet se face pe bază de
autentificare la reţeaua wireless „CFR
Infrastructura” (nume și adresă de e-mail) sau
prin logare pe baza contului de Facebook și
după acceptarea termenilor și condițiilor de
utilizare a rețelei wireless. Odată realizată
autentificarea, portalul redirecționează
utilizatorul pe pagina de internet a companiei,
www.cfr.ro, unde pot fi consultate informații de
interes public privind transportul feroviar, sau

se pot deschide noi pagini de internet. Noul
serviciu de acces wireless gratuit la internet
are acoperire atât la casele de bilete și în
sălile de așteptare pentru clasa I și a II-a,
precum și pe peroanele centrale, trecerea de
la o zonă la altă fiind realizată automat, fără a
fi necesară o nouă autentificare.

Marius Chiper, director general CFR SA,
a declarat: ”Prin acest serviciu implementat în
Gara de Nord, încercăm să ne apropiem tot
mai mult de nevoile călătorilor, abordând o
politică de interacționare directă cu așteptările
lor, și să ținem pasul cu evoluția noilor
tehnologii”. Noul sistem wireless din Gara de
Nord, implementat de SC Informatică
Feroviară - filiala CFR SA, este gratuit şi
asigură acces simultan la internet pentru
minimum 1.000 de utilizatori autentificaţi.

CFR Nu-i îndepărtați pe copii de tehnologie

Psihologii
asigură:
acesta 

este succesul
procesului 
de învăţare

modern!
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Asociația Studenților și Medicilor Voluntari Constanța, cu filială în București!
În urmă cu aproximativ 10 ani, în județul Constanța a

luat naștere ONG-ul medical Asociația Studenților și
Medicilor Voluntari (ASMV). La inițiativa și sub conducerea
dr. Pletea Dan, tineri elevi și studenți au avut parte de o
educație medicală de înaltă clasă, doar printr-o înscriere ca
membri voluntari, se arată într-un comunicat al asociației.
Prin toate proiectele ASMV s-a dorit în permanență o
evoluție și o răspândire a informațiilor medicale tuturor
tinerilor, din cât mai multe orașe. ”Timpul a trecut peste
ASMV și a făcut ca tinerii voluntari să se dezvolte, să vrea
mai mult și să exceleze în acordarea primului ajutor. Este

vorba despre dorința nestăvilită și despre implicarea trup și
suflet a celor doi membri activi, care au reușit să dea naștere
unei noi filiale ASMV în București”, potrivit documentului
citat. 

ASMV București a prins aripi pe 10 septembrie 2017, în
urma inițiativei și a muncii voluntarilor ASMV, dar în special a
membrilor activi Teodora Papuc și Mădălina Petrov. Munca
lor va fi înzecit mai obositoare, în condițiile în care facultatea
de medicină „Carol Davila“ din București le este
îndrumătoare de drumuri. ”Această decizie a fost luată în
urma votului consiliului director, deoarece pe parcursul

perioadei verii care a trecut s-au susținut numeroase
evenimente și cursuri de prim ajutor în București. Acestea au
atras mulți tineri doritori din cadrul medical, ceea ce a
încurajat finalizarea proiectului ASMV București”, se mai
arată în comunicat. Astfel, din 10 septembrie 2017,
președintele filialei ASMV București, membru activ student
Mădălina Petrov și vicepreședintele membru activ student
Teodora Papuc, ”vor pune toate cunoștințele medicale la
îndemâna oricărui doritor”. Milităm împreună și în București,
pentru premisa ASMV: ”Sănătatea bună este mai valoroasă
decât orice avere!”, scriu tinerii mediciniști. 


